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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden torsdag 12 november. 

 

Protokollet från rådets möte den 14 oktober 2015 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet tisdag den 17 

november 

Ärende nr 5: Anmälan av deltagande vid pensionärsresor via 

sms-tjänst 

Rådet uttryckte att det är positivt att en så kallad 

funktionsbrevlåda – särskild e-postlåda – har skapats för anmälan 

via mejl. Rådet uttryckte därutöver att det är önskvärt att 

förvaltningen inför planerade pensionärsresor går ut med en 

påminnelse, några dagar innan själva resan. Påminnelsen kan 

lämpligen skickas ut till berörda personer via mejl alternativt 

sms, på samma sätt som ofta sker vid exempelvis inbokat 

tandläkarbesök, där patienten några dagar innan tandläkarbesöket 

får en påminnelse per sms och/eller mejl om bokad tid. Rådet 

påtalade i sammanhanget att det kan vara svårt att komma fram 

till förvaltningen på telefon, varför rådet föreslår att det ska vara 

möjligt för den person som ringer att lämna information i 

röstbrevlåda, be om att om att bli uppringd på angivet 

telefonnummer. Tanken är att vid ”upptagetton”/telefonkö, ska 

personen som ringer automatiskt kunna välja att lämna ett 

röstmeddelande, be om att bli uppringd. 

 

Ärende nr 6: Minskat fokus på kvalitet inom äldreomsorgen 

Rådet uttryckte en viss oro över minskat fokus på kvalitet inom 

äldreomsorgen, att regeringen drar in cirka 600 miljoner kronor i 

kvalitetsatsningar. Rådet ställde frågan vilka konsekvenser detta 

kan få för våra äldre. Rådet uttryckte även att det är viktigt att de 

extra resurser som har tilldelats förvaltningen kommer 

verksamheterna till godo och inte äts upp av administrativa 

kostnader. Rådet påtalade i sammanhanget att 2,9 miljoner kronor 

är förhållandevis lite pengar och anmärkte även på att de 
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förutsätter att verksamheterna inom äldreomsorgen redan i 

dagsläget har erforderliga genomförandeplaner och social 

dokumentation. Per-Ove svarade att förvaltningen inte kan se 

konsekvenserna av att regeringen drar in cirka 600 miljoner 

kronor i kvalitetsatsningar. Det är för tidigt att dra några konkreta 

slutsatser av detta. Per-Ove betonade att förvaltning inte kommer 

få minskad budget för år 2016 och att det är positivt att 

äldreomsorgen har fått extra resurser för ökad bemanning, vilket 

bedöms bidra till ökad kvalitet inom verksamheterna. Per-Ove 

betonade även att 2,9 miljoner kronor avser år 2015 – det finns en 

tidsram för när pengarna ska ha disponerats. Det förväntas 

ytterligare pengar till staden för år 2016.  

 

Rådet betonade i sammanhanget att det är viktigt att 

förvaltningen säkerställer att rätt medarbetare ges möjlighet att 

arbeta med våra äldre och att förvaltningen inte tummar på 

kvalitén i detta avseende.  

 

Per-Ove uttryckte att det är viktigt att rådet görs delaktig i det 

fortsatta arbetet att säkerställa kvaliteten inom 

verksamhetsområdet.  

 

Ärende nr 7: Ombyggnad och omstrukturering av Edö vård- och 

omsorgsboende och servicehus 

Ärendet dukades vid sittande bord. Per-Ove föredrog ärendet, 

informerade om de tre fristående utredningar som har genomförts 

var för sig av förvaltningen, äldreförvaltningen och Micasa. Per-

Ove visade en Powerpoint-presentation, där han redogjorde för 

tre olika alternativa inriktningar för boendets fortsatta 

verksamhetsinriktning – se bilaga 1. Per-Ove nämnde i 

sammanhanget att förvaltningens utgångspunkt i ärendet har varit 

framtida behov hos målgruppen, rådande förutsättningar 

inklusive ekonomiska förutsättningar.  

 

Per-Ove informerade om att han tillsammans med avdelningschef 

Päivi Kabran den 5 november har besökt boendet, C-huset, 

informerat boende och medarbetare om förvaltningens förslag till 

framtida inriktning för boendet. Förvaltningen har även gått ut 
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med skriftlig information till medarbetare och boende det vill 

säga samtliga personer som berörs av framtida 

verksamhetsinriktning har fått adekvat information. 

 

Rådet ställde frågan hur man ställer sig i kö till ”mellanboendet”, 

som kan bli aktuellt om och när förvaltningen lämnar tillbaka B-

huset till fastighetsägaren. Per-Ove svarade att det inte är klart i 

dagsläget hur eventuell förmedling av lägenheter kommer att gå 

till. Det troliga är att förmedling av lägenheter kommer att ske 

genom fastighetsägaren eller bostadsförmedlingen. Per-Ove 

nämnde i sammanhanget att personer boende inom nuvarande 

Edö vård- och omsorgsboende och servicehus kommer att ges 

förtur till boende på ”mellanboendet”. Avslutningsvis påtalade 

rådet att de inte tycker om begreppet ”mellanboende” och anser 

att ett mer passande namn bör utarbetas. Per-Ove svarade att det 

sannolikt kommer ett nytt namn på den föreslagna boendeformen.  

 

Rådet yttryckte att de var mycket nöjda med föredragningen av 

ärendet och ställde sig lika positiva till förvaltningens förslag till 

beslut – rådet förordar alternativ 3. 

 

Ärende nr 9: Stadsdelsnämndens sammanträden 2016 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 15: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 3 år 2015 

Rådet uttryckte att det är positivt att de får ta del av aktuell 

redovisning. Rådet uttryckte även att det är viktigt att de personer 

som avböjer erbjudande om specifikt boende, ges erforderlig stöd 

och hjälp. Per-Ove svarade att den enskilde alltid garanteras 

adekvata insatser beaktat den enskildes förutsättningar och 

behov. Detta oberoende av var den enskilde bor. 

 

Rådet ställde frågan hur möjligheterna till parboende ser ut. Per-

Ove svarade att förvaltningen följer stadens riktlinjer det vill säga 

förvaltningen ger inga avslag på ansökan om parboende – förtur 

till parboende ges.  
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§ 3  Rapport om Edö vård- och omsorgboende 

Se skrivning ovan under Ärende nr 7: Ombyggnad och 

omstrukturering av Edö vård- och omsorgsboende och servicehus  

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Budget 2016 

Per-Ove redogjorde för budget 2016 med fokus på målgruppen 

äldre. Ett axplock ur budget 2016 innehållande de texter som 

avser målgruppen äldre delades ut. Per-Ove visade en 

Powerpoint-presentation, sammanfattning i punktform av vad 

budget 2016 innebär för målgruppen äldre – se bilaga 2. 

 

Per-Ove nämnde i sammanhanget att han under veckan ska på 

möte inom staden för att diskutera äldreboendeboendeplanering. 

 

Rådet uttryckte att de är kritiska till i vilken omfattning 

anhörigvårdare nyttjas i dagsläget, inte minst beaktat antalet 

arbetslösa personer som står till arbetsmarknadens förfogande.  

 

En diskussion uppstod kring budgeten och gratis broddar till 

äldre. Förvaltningen kommer att få ett visst anslag för att erbjuda 

äldre personer med hemtjänst och/eller trygghetslarm gratis 

broddar. Det rådde delade meningar inom rådet huruvida det är 

förenligt med likabehandlingsprincipen att inte alla äldre kommer 

att erbjudas denna möjlighet. Per-Ove, informerade rådet om att 

det inte är oförenligt med aktuell lagstiftning att erbjuda aktuell 

målgrupp gratis broddar – möjligheten till gratis broddar avser 

hela staden, det hade varit skillnad om erbjudandet endast avsåg 

aktuell målgrupp inom Farsta stadsdelsområde.   

 

§ 5  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

möten och balanslistan över rådets frågor, besök och liknande – 

se bilaga 3. Rådet aktualiserade frågan om boulehall i Farsta sim- 

och idrottshall. Frågan om mer information om LOU och LOV 

flyttas fram till nästkommande år.  
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§ 6  Övriga frågor  
Stadsdelsnämndens beslut 22 oktober 2015 

Hållbarhetskommissionens rapport Skillnadernas Stockholm – 

svar på remiss   

Hållbarhetskommissionens rapport Skillnadernas Stockholm 

delades ut. Rådet informerades om att stadsdelsnämndens beslut 

från den 22 oktober 2015, där det framgår att stadsdelsnämnden 

bland annat ber stadsdelsnämndens pensionärsråd att lämna 

förslag till nämnden om hur hela vår del av staden ska utvecklas 

till ett hållbart samhälle ur alla aspekter och för alla medborgare 

oavsett ålder, livssituation och socionomiska förhållanden.  

 

Rådet uttryckte kritik mot att äldreperspektivet saknas i 

rapporten. Exempelvis finns det många äldre fattiga som bor 

inom staden, vilket är ett problem och bör lyftas fram.  

 

Samlingslokaler och andra mötesplatser i Stockholm 

Rådet diskuterade Kulturnämndens beslut, från den 20 maj 2015, 

som avser samlingsplatser och andra mötesplatser i Stockholm
1
. 

Rådets sekreterare gav en kort information om ärendet och om 

motsvarande ärenden som har varit uppe till beslut i Farsta 

stadsdelsnämnd under de senaste åren. Beslutades att 

förvaltningen gör en sammanfattning av Kulturnämndens ärende, 

de delar som berör Farsta stadsdelsområde och att förvaltningen 

därutöver trycker upp tidigare handlingar som har varit uppe till 

beslut i Farsta stadsdelsnämnd och som avser samlingsplatser och 

andra mötesplatser inom Farsta stadsdelsområde. Beslutades att 

rådet avhandlar denna punkt på något av kommande rådsmöten 

framöver.  

 

Planeringsdag med stadsdelsnämnden 20 november 2015 – 

Verksamhetsplan för 2016 

Rådet beslutade att Bror Palmäng och Christina Johansson ska 

representera rådet den 20 november, när stadsdelsnämnden 

tillsammans med förvaltningen, råden (pensionärsrådet, 

funktionshinderrådet och ungdomsrådet) och fackliga förträdare 

ska träffas för en gemensam planeringsdag avseende 

verksamhetsplan 2016. Rådet beslutade att de ska arbeta fram 

                                                 
1
 Ordförande i rådet hade sedan tidigare fått en kopia på ärendet av 

förvaltningen och därutöver fått tagit del av motsvarande ärenden som har 

beslutats av Farsta stadsdelsnämnd under de senaste åren. 
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synpunkter som de tar med sig till planeringsdagen. 

 

Föreningsbidrag 

Rådet ställde frågan om när det är möjligt att ansöka om 

föreningsbidrag för år 2016. Per-Ove svarade att föreningsbidrag 

kan ansökas senast den 15 december 2015. 

 

Snöröjning inom stadsdelomsrådet 

Rådet efterfrågade en karta över stadsdelsområdet och som visar 

vem som är ansvarig för snöröjning inom respektive geografiskt 

område. Förvaltningen lovade att återkomma i frågan. 

 

Medborgarforum 

Rådet hörde sig för om genomfört medborgarforum i Fagersjö, 

tidigare under hösten, gav önskat resultat och undrade om det 

hade varit stor uppslutning från allmänheten. Per-Ove svarade att 

evenemanget med medborgarforum bedöms ha givit önskat 

resultat och att det var förhållandevis många personer som kom 

och ställde frågor till näravarande politiker och tjänstemän. 

Förvaltningen uppmanande rådet att deltaga på kommande 

medborgarforum i Hökarängen den 12 november. 

 

Nya hus inom stadsdelsområdet 

Rådet påtalade att de i ett tidigt planeringsskede önskar vara 

delaktiga när det planeras för nya hus inom stadsdelsområdet. 

Rådet önskar inflytande motsvarande lokal remissinstans. 

Förvaltningen svarade att rådet självklart ska ges möjlighet att 

yttra sig i ärenden som avser ny- och ombyggnation inom 

stadsdelsområdet och där förvaltningen förväntas vara delaktiga. 

Exempelvis planeras det för cirka 100 nya lägenheter inom 

Fagersjö. Förvaltningen återkommer i ärendet.  

 

Farsta centrum 

Rådet anmärkte på tillgängligheten inom Farsta centrum och att 

det fortfarande exempelvis saknas halkband på visa platser. 

Atrium Ljungberg har sedan lång tid tillbaka lovat att ombesörja 

detta, men utan resultat. Rådet uttryckte stor frustration och 

menade att Atrium Ljungberg bedöms agera nonchalant i detta 
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avseende. 

 

Rådet krävde att förvaltningen ordnar ett möte med 

fastighetsägaren, tillsammans med funktionshinderrådet och 

presidiet, där även pensionärsrådet bjuds in. Detta i syfte att få 

fastighetsägaren ta större ansvar för tillgängligheten inom Farsta 

centrum. I sammanhanget anmärkte rådet även på att det saknas 

(läs det är inte tillräckligt många) parkeringsplatser avsedda för 

funktionsnedsatta på Farstaplan. Det ska noteras att det 

förekommer att parkeringsplatser som är avsedda för 

funktionsnedsatta nyttjas av personer som saknar 

parkeringstillstånd. Personer som parkerar utan 

parkeringstillstånd är ett problem ur ett tillgänglighetsperspektiv 

enligt rådet.  

 

Julbuffé på Farsta gård 

Förvaltningen hörde sig för om samtliga i rådet hade fått inbjudan 

till julbuffén den 7 december. Samtliga personer i rådet hade tagit 

del av inbjudan. Vid sittande bord anmälde sig samtliga till årets 

julbuffé.  

 

Rådets mötestider 2016 

Förvaltningen visade fram ett förslag på mötestider för år 2016, 

hörde sig för om rådet kunde acceptera tisdag eftermiddag den 7 

juni 2016 som ett förslag – måndag den 6 juni är en röd dag. 

Rådet hade inga invändningar mot förslaget. Beslutades att rådet 

tar upp rådets mötestider 2016 till diskussion kommande 

rådsmöte den 7 december. 

 

§ 8  Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 7 december 2015. 

 

§ 9  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


